



## တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လၢနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၉ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 24-271-11

### တီအူကီၢ်ရူၢ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ - SAC ပယီၤသးဖိတဖၣ် ဖိၣ်ဒုးဃာ်ဒီး မၤလီၤ မၤဆူၣ်သဝီဖိ (၃) ဂၤ ဖဲထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢ်ဟီၣ် (လၢအုၣ်ဖျါ ဒီး လၢအီကူး ၂၀၂၄ နံၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သး (၂) ခါ ဖဲလၢအုၣ်ဖျါ ဒီး လၢအီကူး ၂၀၂၄ နံၣ် လၢထီတထူၣ် ကီၢ်ဆၢ်, တီအူကီၢ်ရူၢ်ဟီၣ်ကဝီပှၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢအုၣ်ဖျါ ၂၅ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် သဝီဖိ မိၤအ--- ဒီး မၤဘ--- ဒီမၤဝါ(၂) ဂၤအံၤ လဲၤပှၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢဂ့ၢ်ပှၤဝဲ ဟဲက့ၤလၢကျဲအခါ ထံကီၢ်တၢ်ပာ်ဖျါဂီၢ်ကဲကးကရၢ (SAC) ပယီၤသးခိၣ်သးရူၢ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၇၃) သးဖိတဖၣ် ဖိၣ်ဒုးဃာ်အဝဲသ့ၣ် ဖဲသးတၢ်သမံသမိးတြၢ်တဖျါလၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ စယၣ်က့တီၤ ခါကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢ်ဟီၣ်ကဝီပှၤန့ၣ်လီၤ. SAC ပယီၤသးဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဖိၣ်ဒုးဃာ်သဝီဖိ (၂) ဂၤအံၤ လၢတၢ်ဂ့ၢ်မနုၤ အယီၤလဲၣ်န့ၣ် အဟံၣ်ဖိဃီဖိတဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်နီတမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢ် အဟံၣ်ဖိဃီဖိ ဆိကမိၣ်တယးဝဲလၢ SAC ပယီၤ သးတဖၣ် ဖိၣ်ဒုးဃာ်အဝဲသ့ၣ် မ့ၢ်လၢအဆိကမိၣ်ဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ်တၢ်ဖဲကကျိးစဲးကျဲအိၣ်ဒီး တၢ်ဒီသဒါကမ့ၢ်သး (PDF)သ့ၣ် တဖၣ်အယီၤန့ၣ်လီၤ. SAC ပယီၤသးသ့ၣ်တဖၣ် ဖိၣ်ပှၤဒီမၤဝါ (၂) ဂၤအံၤဝဲအလီၢ်ခိၣ် အဝဲသ့ၣ်လီၤမၤကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသး ဖဲ လၢအီကူး ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် SAC ပယီၤသးတဖၣ်ပှၤအမ့ၢ် ခိၣ်သးရူၢ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၇၃) သးဖိတဖၣ် ဖိၣ်ဒုးဃာ်စ့ၢ်ကီး ကိၤစ--- ဖဲစ့ၤကီၢ်ကွံာ်သ့ၣ်သဝီ, စယၣ်က့တီၤခါကရူၢ်ပှၤ ဖဲကိၤစ--- ဒီး အဟံၣ်ဖိဃီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ကလဲၤယုတၢ်အိၣ်ကဒု လီၤဆူ တၢ်ပာ်အိၣ်ကဒုလီၤတတီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. SAC ပယီၤသးတဖၣ် ဖိၣ်ကိၤစ--- လၢတၢ်ဂ့ၢ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ် ပှၤတသ့ၣ်ညါထွဲ နီတဂၤဘၣ် ဒီး ကိၤစ--- လီၤမၤကွံာ်စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်န့ၣ် ကိၤစ--- အဒီပှၤဝဲခါ အူဒ---တဂၤအံၤ မ့ၢ်လီၤကဝီ သးဖိၣ်စ့ၤကဝဲကရၢဖိတဂၤအယီၤ အဝဲဆိကမိၣ်ဝဲလၢ SAC ပယီၤသးတဖၣ် ဖိၣ်အီၤတန့ၢ်ဘၣ်အယီၤ ဖိၣ်ကွံာ်ကိၤစ--- န့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup>

<sup>1</sup> တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပှၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အီၤဖဲ လၢယုၤ ၂၀၂၄ နံၣ်အတီၢ်ပှၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၤကဝီပှၤမၤ သကိးတၢ်တဂၤ ဖဲတီအူကီၢ်ရူၢ်အပှၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် (KHRG) လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ် အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၤကဝီပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၤကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၢ် ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ကွဲးရဲပှၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီကဝီပှၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

**(၁) တပတီၢ်- တက်ကဲထိန်သးအဂ့ၢ်လီၤတံၢ်လီၤဆဲး**

တက်ကဲထိန်သးအကလုာ်	တက်ဖိန်ဒုးဃာ် ဒီး တက်မၤလီၤမၤဆူာ်	
တက်ကဲထိန်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လါအုၢ်ဖျါ ၂၅ သီ, ၂၀၂၃ နံၢ်	လါအီကူး ၂၀၂၃ နံၢ် (မုၢ်နံၤမုၢ်သီလီၤတံၢ်တသ့ၣ်ညါဘၣ်)
တက်ကဲထိန်သးတံၢ်လီၤတံၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၢ, ကီၢ်ရဲၣ်)	ထံကီၢ်တံၢ်ပၤတံၢ်ပြဲးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) ပယီၤသုးခိၣ်သုးရဲၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၇၃) တံၢ်သမံသမိးတြဲၤဖဲ စယၣ်ကံၣ်တီၤခါကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢ, တီအူကီၢ်ရဲၣ်	စ့ၤကံၣ်ကွဲၣ်သ့ၣ်သဝီ, စယၣ်ကံၣ်တီၤခါ ကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢ, တီအူကီၢ်ရဲၣ်

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တံၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ			
မံၤ	မိၤအ---	မၢ်ဘ---	ကိၤစ---
သးနံၢ်	၃၄ နံၢ်	၃၄ နံၢ်	တသ့ၣ်ညါ
မုၢ်/ ခွါ	ပိၣ်ခွါ	ပိၣ်မုၢ်	ပိၣ်ခွါ
ကလုာ်	ပယီၤ	ပယီၤ	ပယီၤ
ထီၣ်ပှၢ် / သဘျ့	ထီၣ်ပှၢ်	ထီၣ်ပှၢ်	ထီၣ်ပှၢ်
တံၢ်ဖဲးတံၢ်မၤ	ကျးပှၤဆါတံၢ်	ကျးပှၤဆါတံၢ်	ပှၤထူစံာ်
တံၢ်ဘူၣ်တံၢ်ဘါ	ဘူးဒး	ဘူးဒး	ဘူးဒး
တံၢ်ဟံးမူဒါ/ လီၤလၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	ဟ--- သဝီ, စယၣ်ကံၣ်တီၤခါကရူၢ်	ဟ--- သဝီ, စယၣ်ကံၣ်တီၤခါကရူၢ်	ဟ--- သဝီ, စယၣ်ကံၣ်တီၤခါကရူၢ်

ပှၤလၢအမၤအပယွဲတံၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၤလၢ	သုးကျိၤ/ သုးရဲၣ် / သုးတြဲၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၤကျဲ /သုးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
စယၤသဲၣ်ခဲၤ	သုးစကီၤ	ခိၣ်သုးရဲၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၇၃)	စယၣ်ကံၣ်တီၤခါကရူၢ်	တသ့ၣ်ညါ
မုၢ်ထူဆီၤ	သုးစကီၤ	ခိၣ်သုးရဲၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၇၃)	စယၣ်ကံၣ်တီၤခါကရူၢ်	တသ့ၣ်ညါ
အီၤကိၤဝံ	ကီၢ်ရဲၣ်ပၤကီၢ်ခိၣ်ခံ (နယံထိန်နဲး)	စယၣ်ကံၣ်ပၤကီၢ်ဝဲၤလီၢ်	စယၣ်ကံၣ်တီၤခါကရူၢ်	တသ့ၣ်ညါ

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

**၁. ရဲၣ်ပုၤန့ၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆိဘၣ်တဆိတက့ၢ်.**

KHRG ဖျါပူၤပုၤမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်တဂၤ လဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီး ကိၤစ--- အကူၤ အူဒ---လၢအမ့ၢ်စ့ၢ်ကီး ဟ---သဝီ, စယၣ်ကံၣ်တီၤခါကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကိာ်ဆၣ် ပုၤတီၤခိၣ်ရိၣ်မဲတၢ်တဂၤ ဒီး ဒီလ--- လၢအမ့ၢ် မိၤအ--- အမိ ဒီး မၣ်ဘ--- အမံၤပုၤပိာ်မုၢ် ဘၣ်ဃးတၢ်ဖိၣ်ဒုးဃာ်မၤလီၤမၤဆူၣ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

**၂. ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၤစ့ၢ်စ့ၢ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.**

ကိၤစ---အကူၤ အူဒ--- လၢအမ့ၢ် ဟ--- သဝီပုၤတီၤခိၣ်ရိၣ်မဲတၢ်, ဒီလ--- လၢအမ့ၢ် ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမိ ဒီး မၣ်ဘ--- အမံၤပုၤ ပိာ်မုၢ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုဲပုဲတက့ၢ်

**ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုဲပုဲတက့ၢ်.**

**တၢ်ဖိၣ်ဒုးဃာ် မိၤအ--- ဒီး မၣ်ဘ---ဖဲ လါအုၣ်ဖျါ ၂၀၂၃နံၣ်အဂ့ၢ်-**

ဖဲလါအုၣ်ဖျါ ၂၅ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် ဟ---သဝီ, စယၣ်ကံၣ်တီၤခါကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကိာ်ဆၣ် သဝီဖိ (၂) ဂၤလၢအမ့ၢ် မိၤအ--- (၃၄ နံၣ်) ဒီး အမါ မၣ်ဘ--- (၃၄ နံၣ်) လဲၤပုၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢစယၣ်ကံၣ်တီၤပုၤလၢကဟဲက့ၤဆါဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်ဟဲက့ၤလၢ ကျဲအခါ ထံကိာ်တၢ်ပၤတၢ်ပြဲးကိာ်ကးကရၢ (SAC) ခိၣ်သုးရ့ၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၇၃) တၢ်သမံသမိးတြဲၤဖဲ စယၣ်ကံၣ်တီၤခါ ကရူၢ်ပုၤအခါ SAC ပယီၤသုးဖိသ့ၣ်တဖၣ် သမံသမိးအဝဲသ့ၣ် ဒီး ဖိၣ်တၢ်ဃာ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. (ပုၤလၢအစံးဆါတၢ်ထံၣ်လိာ် သံကွၢ်တၢ်တဖၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ) ပုၤလၢအဖိၣ်ပုၤဒီမါဝါ (၂) ဂၤအံၤမ့ၢ် SAC ပယီၤသုးခိၣ်သုးရ့ၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၇၃) အသုး ခိၣ် သုးစကီၤ သဲၣ်ခဲၤ ဒီး သုးစကီၤ မ့ၣ်သုးဆီ, ဒီး စယၣ်ကံၣ်တီၤပုၤတၢ်ဝဲၤဒး ကိာ်ရ့ၣ်ပုၤကိာ်ခိၣ်ခံ (နယံထိန်း) အီၤကီၤဝဲ သ့ၣ်တ ဖၣ်အံၤ (မ့ၢ်လၢအပူၤကွံာ်န့ၣ် ပုၤမၤကမၣ်တၢ် (၃) ဂၤအံၤ ဖိၣ်ဒုးဃာ်စ့ၢ်ကီးသဝီဖိအဂၤဖၣ် ဒီး သုးရ့ၣ်လၢအဟူးဂဲၤဖဲ တၢ်ကဲ ထီၣ်သးဟီၣ်ကဝီၤပုၤသ့ၣ်တဖၣ် အိၣ်ဒၣ်ထဲ ခိၣ်သုးရ့ၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၇၃)တဖၣ်အံၤဧါအပိ)န့ၣ်လီၤ.

လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ SAC ပယီၤသုးတဖၣ် ဖိၣ်ဒုးဃာ်ကွံာ်ပုၤဒီမါဝါ (၂)ဂၤအံၤမ့ၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဟံၣ်ဒုၣ်ဟံၣ်ကမၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢအအိၣ်ဒီး တၢ်စးကျိးစးကျါဒီး လီၢ်ကဝီၤတၢ်ဒီသဒါကမုၢ်သုး (PDF)အပိန့ၣ်လီၤ. အဝဲ သ့ၣ်လဲၤပုၤတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢကဆါဝဲအဂီၢ်ဘၣ်ဆၣ် SAC ပယီၤသုးတဖၣ် ဟံၣ်ဒုၣ်ဟံၣ်ကမၣ်အီၤလၢအဆုၢ်န့ၣ် PDFသုးတၢ်အိၣ်တၢ် အိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအလဲၤဒီဘၣ် ခိၣ်သုးရ့ၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၇၃)တၢ်သမံသမိးတြဲၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ အဝဲသ့ၣ်ထံၣ် မိၤအ--- အသိလုၣ်ယီၢ် အိၣ်လၢတၢ်သမံသမိးတြဲၤဝဲအံၤအမဲာ်ညါန့ၣ်လီၤ. (စးထီၣ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခံ ပုၤဒီမါဝါ (၂) ဂၤအံၤ လီၤမၤကွံာ်ဝဲ) အပိ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် သ့ၣ်ညါလီၤတၢ်လၢ SAC ပယီၤသုးတဖၣ် ဖိၣ်ဒုးဃာ်အဝဲသ့ၣ်လဲၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် SAC ပယီၤသုး

တဖၣ် တဒုးသ့ၣ်ညါသဝီဖိတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါဘၣ်ဃး ပှၢဒီမၢၤ (၂) ဂၤအံၤအဂ့ၢ်နီၣ်တမံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ KHRG ပျီပူၤပှၢမၤနီၣ် မၤဃါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၢဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်တဂၤ သံကွၢ်အူဒ--- (ဟ---သဝီခိၣ်နီၣ်တဂၤ)အံၤ ဘၣ်ဃးပှၢဒီမၢၤ (၂) ဂၤအံၤအဂ့ၢ်ခါ အဝဲစံးဆၢဝဲလၢ အနၢဝဲလၢ SAC ပယီၤသုးတဖၣ် ဖိၣ်ဒုးဃာ်, မၤဆါပယွဲ ဒီး မၤသံကွၢ်အဝဲသ့ၣ်လံၤန့ၣ်လီၤ. (အူဒ--- ဆိက မိၣ်လၢ ပှၢဒီမၢၤ (၂)ဂၤအံၤ မ့ၢ်ပှၢမၤဆါတၢ်ပှၢတၢ်ဖိအဃိ SAC ပယီၤသုးတဖၣ် နၢဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်လဲၤဆါန့ၢ်တၢ်လၢ PDF သုးတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒိအံၤအဃိ SAC ပယီၤသုးဖိတဖၣ်ဖိၣ်ဒုးဃာ်, မၤဆါပယွဲ ဒီး မၤသံကွၢ်အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.)

တၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခံ မိၤအ--- အမိကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိၣ်သးမူတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢ တၢ်ဖိၣ်ဒုးဃာ်ကဲထီၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ အဝဲဆဲးကျိး အဖိခွါ ဒီး အဒဲၣ်မုၢ်တန့ၢ်ဘၣ်အဃိ အဝဲဘၣ်ယိၣ်စ့ၢ်ကီးတၢ်လၢအဖိဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်ဖိၣ်ဒုးဃာ် ကိၤစ---ဖဲလါအိၣ်ကူး ၂၀၂၃နံၣ်**

ဖဲလါအိၣ်ကူး (တသ့ၣ်ညါသီ) ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် SAC ပယီၤသုးဖိတဖၣ် ဖိၣ်ဒုးဃာ် ဟ--- သဝီဖိ ကိၤစ--- ဖဲ စယၣ်ကံ့စ့ၤကီၢ်ကိ ကွဲၣ်သ့ၣ်သဝီ, စယၣ်ကံ့တီၤခါကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်ပူၤ ဖဲကိၤစ--- ဒီးအဟံၣ်ဖိဃိဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဟးလၢကျဲ ဒ်သီးကလဲၤဃ့ၢ် အိၣ်ကဒုးဆူတၢ်ဃ့ၢ်မ့ၢ်ဟးဖျိးလီၢ်တတီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (ဖဲ SAC ပယီၤသုးဖိတဖၣ်ဖိၣ်ဒုးဃာ် ကိၤစ--- ဝံၤအလီၢ်ခံ အဝဲဘၣ်အိၣ် လီၤဖးကွၢ်ဒီးအဟံၣ်ဖိဃိဃိ ဃုာ်ဒီးအမါ မၢ်က---န့ၣ်လီၤ.) ကိၤစ--- လၢအမ့ၢ် ဟ--- သဝီသးပှၢ အူဒ---အဒုခွါသဒါ ဒီး မ့ၢ် မၢ်က--- အဝၤန့ၣ်လီၤ. ပှၢလၢအဖိၣ်ဒုးဃာ် ကိၤစ---အံၤမ့ၢ် SAC ပယီၤသုးခိၣ်သုးရ့ၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၇၃) အသုးခိၣ် သုးစ ကီၤ သဲၣ်ခဲၤ ဒီး သုးစကီၤမ့ၢ်သုးဆီ, ဒီး စယၣ်ကံ့ပၤကီၢ်ဝဲၤဒး ကီၢ်ရ့ၣ်ပၤကီၢ်ခိၣ်ခံ (နယံထိန်း)အီၤကီၤဝဲ သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ န့ၣ်လီၤ. (ပှၢလၢ အထံၣ်ထွဲတၢ်ကဲထီၣ်သးမ့ၢ် မၢ်က--- ဒီး ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤဆူ သဝီသးပှၢ အူဒ---အိၣ်န့ၣ် လီၤ.) SAC ပယီၤသုးတဖၣ် ပာ်ဒုၣ်ပာ်ကမၢ် ကိၤစ--- လၢအတၢ်စဲးကျိးစဲးကျါအိၣ်ဒီး PDFသုးတဖၣ်အဃိ ဖိၣ်ဒုးဃာ် ဒီး မၤသံ ကွၢ်အီၤန့ၣ်လီၤ. (အူဒ--- နၢဝဲလၢ SAC ပယီၤသုးတဖၣ် မၤသံကွၢ်အပှၢ မ့ၢ်လၢ အူဒ---အနီၢ်ကစၢ် မ့ၢ်လီၢ် ကဝီၤသုးဖိၣ်စုကဝဲၤ ကရူၢ်ဖိ (တဟံၣ်ဖျါမံၤဘၣ်) ဒီး SAC ပယီၤသုးတဖၣ် ပာ်တၢ်အီၤလၢပှၢမံၤဟးဂီၤစရီပူၤလံၤအဃိန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ အူဒ--- နၢဝဲလၢ SAC ပယီၤသုးတဖၣ် ဖိၣ်အီၤတန့ၢ်အဃိ ဖိၣ်အပှၢခွါ အူစ---အံၤန့ၣ်လီၤ. အါန့ၢ်အန့ၣ် ဖဲလါSAC ပယီၤသုးတဖၣ် ဖိၣ်သဝီဖိတဖၣ်လံၤန့ၣ် တၢ်တထံၣ်က့ၤပှၢသ့ၣ်တဖၣ်အံၤနီၣ်တဘျီလၢဘၣ်အဃိ အူဒ--- နၢဝဲလၢ အပှၢခွါ အူစ---အံၤသံလံ န့ၣ်လီၤ.)

(ဖဲတၢ်ဖိၣ်ဒုးဃာ်ကဲထီၣ်အခါ) ကိၤစ--- အမါ မၢ်က--- အိၣ်ဒီးဟုးသး (၈) လါအကတီၢ် ဒီး ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်ကီၤတၢ်ခဲ လၢအတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိၣ်သးသမူပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်ဂ့ၢ်ကျဲၤစးကွၢ်ထွဲက့ၤ အဖိ (၅) ဂၤသပှၢပှၢ ဒီး ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ လၢအဘူးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်မုၢ်တန့ၢ်လၢ တၢ်ဖိၣ်ဒုးဃာ် ကိၤစ--- အံၤန့ၣ် အဟံၣ်ဖိဃိဖိဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ အသံလံန့ၣ်လီၤ.

**(၄) တပတီၢ်- တၢ်ဃုၣ်အခွဲး**

<p>မ့ၢ်ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဧါ, ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.</p>
<p>ဟ--- သဝီသးပှၢ် အူဒ--- (လၢအမ့ၢ် ကိၤစ---အကူၢ်) ဒီး မိၤအ--- အမိ လၢအမ့ၢ်စ့ၢ်ကီး မၣ်ဘ--- အမံၤပှၢ်ပိၣ်မ့ၣ် ဟ့ၣ်အခွဲးလၢ ကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.</p>

**ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၢ်**

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျၢတဖုလၢ အၢၣ်လီၤ မၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပှၤဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကိၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒူသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟံၣ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ဘီၣ်ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ [www.khrg.org](http://www.khrg.org) အပူၤ သ့ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.